
 

 

 

EPK juhatuse koosolek    Protokoll nr 08/2023 
18.10, algus kl 14:30, lõpp kl 16:00 
Zoomis ja EPK kontoris 
 
Koosolekut juhatas: Monika Haukanõmm 
Koosolekut protokollis: Keit Jaanimägi 
 
Osalesid: Monika Haukanõmm, Rein Loik, Toomas Kasemaa, Toomas Sepp, Alar Õige, Kristo Ringas, Matz 
Topkin. 
Puudus: Rainer Vakra  
Lisaks viibisid kohal: Signe Falkenberg, Keit Jaanimägi, Laura Rogenbaum 

 
Päevakord: 

 
1. Kujunenud olukorrast peale IPC otsust 
2. Kohtumisest kultuuriministriga 
3. Aasta sportlaste hääletamisest 
4. Aasta lõpetamise üritusest 
5. 2024. aasta eelarve korrigeerimisest 
6. Muud küsimused 

 
M. Haukanõmm avab koosoleku ning teeb ettepaneku kinnitada etteantud päevakord. 
 
OTSUS: etteantud päevakord kinnitatud ühehäälselt. 
 

1. Olukorrast peale IPC otsust 
Kuulatakse ära K. Jaanimägi. 
 
Septembri lõpus Bahreini pealinnas toimunud IPC peaassambleel võeti vastu otsus lubada agressorriikide 
Venemaa ja Valgevene sportlastel 2024. aasta Pariisi paraolümpiamängudel üksiksportlastena neutraalse 
lipu all osaleda. 10. oktoobril toimus Zoom-koosolek Ukraina, Läti, Leedu ja Eesti paralümpiakomiteede 
vahel, kus räägiti IPC otsuse järgsetest sammudest ning erakorralise EPC peaassamblee kokkukutsumise 
võimalusest.  

 
Kohtumisel lepiti kokku, et Euroopa riikide ühise arvamuse kujundamine on oluline, andes IPC-le mõista, 
et kõige halvemal juhul võivad Pariisi paraolümpiamängud, kus võistlevad agressorriikide esindajad, 
toimuda ka ilma Euroopa sportlasteta.  
 
Ukraina Paralümpiakomitee on koostanud EPC presidendile pöördumise ettepanekuga EPC peaassamblee 
kokkukutsumiseks, millele oodatakse EPK esindaja allkirja. Assamblee korraldamise soovib enda peale 
võtta Läti.  
 
Toimub arutelu. 
 
OTSUS: ühehäälselt otsustatud, et EPK toetab erakorralise EPC assamblee kokkukutsumist ning koostab 
omapoolse seisukoha EPC presidendile edastamiseks.  



 

 

  
2. Kohtumisest kultuuriministriga 

Kuulatakse ära M. Haukanõmm 
 

Kohtumisel arutati Venemaa ning Valgevene sportlaste osalemist Pariisi paraolümpial, 
paraolümpiamängude teleülekannete rahastamist Kultuuriministeeriumi poolt  ning parasportlaste 
kuulumist Team Estonia koosseisu.  
 
Järgmised sammud: 

- Kui agressorriigi sportlased osalevad mängudel (ka neutraalsetena), siis ministeerium 
ülekanneteks raha eraldada ei saa. 

- EPK teeb kalkulatsioonid oma Team Estonia kandidaatide tugiteenuste vajaduse kohta ning 
esitab ministeeriumile. 

- EPK võtab ette läbirääkimised EOK-ga parasportlaste liitmiseks Team Estonia’ga. 
 

OTSUS: ühehäälselt teadmiseks võetud. 
 

3. Aasta sportlaste hääletamisest 
Kuulatakse ära K. Jaanimägi. 
 
Ettepanek hääletuse ajakavaks: 
Kandidaatide esitamine 1.-8.11  
Kandidaatide kinnitamine juhatuses 9.11-12.11 
Hääletus 13.-25.11 
Hääletustulemuste kinnitamine juhatuses 27.11-4.12 

 
Kandidaatide esitamine käib sarnaselt varasematele aastatele selleks ettenähtud vormi alusel, mille kohta 
läheb info üles nii EPK sotsiaalmeediasse kui kodulehele. Lisaks saadame eelinfo oma liikmeskonnale 
meili teel. 

 
Rahvahääletus toimub meie kodulehel oleva keskkonna kaudu.  

 
Ka juhatus hääletab enne koosolekut eraldi vormil ning lõplik kinnitamine toimub juhatuse poolt vastavalt 
otsustatud arvutusskeemile. 
 
OTSUS: ajakava kinnitatud vastavalt ettepanekule. 
 

4. Aasta lõpetamise üritusest 
Tutvustab K. Jaanimägi. 
 
Toimumiskoht ning aeg on Anija mõisa ait - sündmuskeskus 19. detsember kl 16-19. 

 
Plaanime pakkuda soovijatele Tallinnast transporti. Selle vajaduse selgitame välja esimesel võimalusel 
pärast eelinfo väljasaatmist. 
 



 

 

Lisaks pakume külalistele võimalust enne üritust külastada mõisahoonet. Vastava info saadame välja 
koos kutsetega.  
 
OTSUS: info ühehäälselt teadmiseks võetud. 
 

5. 2024. aasta eelarve korrigeerimisest 
Kuulatakse ära S. Falkenberg. 
 
Lähema paari aasta jooksul ei ole ette näha riigi toetuse suurenemist. Ka hasartmängumaksust laekuv 
toetus on veel mõneks aastaks külmutatud. Lõppema hakkab ka Covid-aastatest jäänud jääk, seega tuleb 
eelarvet hakata suruma raamidesse - mida me suudame ja kui palju suudame toetada. 

 
2024. aasta tegevuste toetuse taotluse esitasime Kultuuriministeeriumile 31. augustiks. Seal on riigi toetust 
üle taotletud ca 217600 euro eest.  

 
S. Falkenbergi mõtted eelarve jaotamise kriteeriumitele: 

1. Jagada riigi toetus osadeks (kas kindlad summad või protsent):  
- EPK enda ülalpidamine 
- EPK tegevused ja arendus-koolitustegevus (sh liikumisharrastus) 
- POM programmi aladele 
- mitte-POM programmi aladele 
- kurdid 

2. Määrata EPK eelisarendatavad spordialad  
- POM programmis 
- mitte-POM programmi raames 
- kurtide spordis 

3. Defineerida ja määrata Eesti koondis 
4. Kui ei ole POM ala, siis toetada vaid tiitlivõistlusi 
5. Välislaagrite toetus vaid POM/KOM kandidaatidele 
6. Treenerite toetuseks kindel summa, mille jagamiseks kriteeriumid 
7. Päevarahade osas: 

- treenerid  täisraha* 
- saatjad   ainult POM alad ja pool raha, kui toit olemas 
- delegatsioonide juhid pool raha, kui toit olemas 
- sportlased  vastavalt eelarvele ja toitlustusele otsustada iga kord eraldi 
- EPK töötajad  pool raha, kui toit olemas 

*täisraha on maksimaalne päevaraha, mis ei lähe veel erisoodustuse alla 
8. Liidule eraldatud tegevustoetusest võib jagada oma liikmele vaid juhul, kui liige ei ole 

EPK liige ja ei saa otse EPK käest tegevustoetust 
9. Kui liit korraldab vabariiklikke meistrivõistlusi, siis saab tegevustoetust, muidu mitte 

(alates 2025) + veel mõni lisakriteerium (nt palgaline projektijuht para-alal, 
koolitustegevus jms). Käsitleda eraldi alustel klubi ja liidu tegevustoetust. 

10. Sõlmida sportlastega (klubiga, liiduga, eestvedajaga…) vastastikuste kohustuste leping 
või leping, kus sätestatakse ära, mida teineteiselt oodatakse (töös). 

 
K. Ringas: ettepanek vaadata, kuidas sportlased meie juurde on jõudnud ning millised mudelid on seni 
töötanud. 



 

 

M. Haukanõmm: milliseid kriteeriume me rakendame järgmisest aastast? Kõik kriteeriumid peaksid 
olema läbi räägitud hiljemalt uue aasta suve lõpuks. 
S. Falkenberg: pärast kõikide 2024 taotluste läbitöötamist saame otsustada, milliseid kriteeriume saame 
uuest aastast rakendada. Novembris (orienteeruvalt kolmas nädal) saaksime juhatuses sellest rääkida. 
Plaanime ka liikmetega eelarve teemalist arutelukoosolekut uue aasta alguses. 
T. Sepp: liigume õiges suunas, vajalik on niisuguse mudeli tekitamine (analoogselt Eesti Puuetega 
Inimeste võrgustiku finantseerimisele); täna enam mingeid suuri muudatusi 2024.aasta osas ei jõua teha, 
kuid saame vaadata, kuidas olemasolevat süsteemi täiendada järgmiseks aastaks. 2025. aastaks peavad 
uued kriteeriumid olema paigas.  
 
OTSUS: info ühehäälselt teadmiseks võetud. 

 
6. Muud küsimused 

a. 2.-3. nov Kääriku Kärajad – Terve Eesti eest.  Liikumisharrastuse konverents - 
juhatuse liikmed oodatud. 
Kääriku Spordikeskuses Paneelarutelu: Igaühele võimalus  
- Marge Kõrkjas, paraolümpiavõitja, ujumistreener  
- Jaano Kraav, ratastoolitennisist ja aktiivne liikumisharrastaja  
- Kaia Kollo, liikumisharrastuse juht, Eesti Paralümpiakomitee  
 

 OTSUS: info ühehäälselt teadmiseks võetud. 
 

b. 19. november Tartus: 
- EPK ujumise MV kell 11-14, autasustamised ujulas jagada juhatuse liikmete 

vahel (3x) + avamisele keegi! 
- Liikumisaasta Grande Finale ja Suur Paraspordipäev - juhatuse liikmed 

oodatud 
 

OTSUS: info ühehäälselt teadmiseks võetud. 
 

c. Kristo Ringase avaldus EPK juhatuse liikme kohalt tagasiastumiseks. 
 

OTSUS: rahuldada Kristo Ringase avaldus ning anda tema tagasiastumisest teada EPK 
liikmetele. 

 
d. 2023. aasta eelarve reservi arvelt leida vahendid 2 arvuti ostuks (kokku ca 1800 eur).  

 
OTSUS: uute arvutite hankimine heaks kiidetud. Sekretariaadil hankida mõlema arvuti ostuks 3 
võrdlevat hinnapakkumist. 

 
 
Koosoleku juhataja: 
Monika Haukanõmm   /digitaalselt allkirjastatud/ 
 
Koosoleku protokollija 
Keit Jaanimägi   /digitaalselt allkirjastatud/ 
 


